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PROTOKÓŁ Nr 1/I/14 

I  SESJI  
SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO 

w dniu 28 listopada 2014 r.  
 

Obrady I sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły się w sali 
konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu, ul. 
Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00 

 

Ad 1.  Otwarcie obrad. 

Kazimierz Pyziak, Radny „Senior”: Szanowni Państwo, proszę wszystkich o powstanie - Hymn 

Rzeczypospolitej Polskiej . 

Po odtworzeniu Mazurka Dąbrowskiego: 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Zgodnie z art. 21 ust. 6 ustawy o samorządzie województwa z dnia 5 

czerwca 1998 r. (Dz. U. z 2013 r. poz. 596 ze zm.) pierwszą sesję nowo wybranego sejmiku 

województwa do czasu wyboru przewodniczącego sejmiku prowadzi radny najstarszy wiekiem 

obecny na sali. Dzisiaj ten zaszczyt przypadł mojej osobie.   

„Otwieram I sesję Sejmiku Województwa Opolskiego kadencji 2014 -2018  w dniu 28 

listopada 2014 r.”  

Witam serdecznie Radnych Województwa Opolskiego, wybranych do Sejmiku Województwa 

Opolskiego w dniu 16 listopada2014 r. oraz składam wszystkim wybranym serdeczne 

gratulacje !  

Witam równieŜ gości, którzy przybyli na dzisiejszą sesję: 

Bardzo ciepło chciałbym powitać honorowych obywateli województwa opolskiego - Panią 

prof. Dorotę Simonides i Pana prof. Roberta Rauzińskiego. 

 

Witam obecnych parlamentarzystów z województwa Opolskiego, Senatorów i Posłów: Leszka 

Korzeniowskiego, Ryszarda Gallę. 

Witam przedstawicieli administracji rządowej: Wiceministra Spraw Wewnętrznych, pana Stanisława 

Rakoczego, Wojewodę Opolskiego Ryszarda Wilczyńskiego i Wicewojewodę Antoniego 

Jastrzębskiego.  Witam samorządowców, przedstawicieli gmin i powiatów województwa opolskiego. 

Szczególnie witam rektorów i pracowników naukowych opolskich uczelni:  

• Panią prof. Zofię Wilimowską, Rektora Państwowej Szkoły Zawodowej w Nysie, 

• Pana prof. Krzysztofa Malika, Prorektora Politechniki Opolskiej, 

• Witam prezesa WFOŚiGW Piotra Soczyńskiego,  

• Przewodniczącego Rady Opolskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 

Zdrowia Edwarda Gondeckiego.   
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   Witam dyrektorów jednostek administracji publicznej i wojewódzkich samorządowych jednostek 

administracyjnych.Witam Opolskiego Kuratora Oświaty – panią Halinę Bilik i Opolskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków – panią Iwonę Solisz. 

      Witam Komisarzy Wyborczych w Opolu: Sędziów Sądu Okręgowego: Jarosława Benedyka 

oraz Pawła Mehla. Witam Rafała Tkacza – dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego 

w Opolu wraz z współpracownikami: radcami: Joanną Maksymowicz i Tomaszem 

Szczepańskim. Witam Członków Wojewódzkiej Komisji Wyborczej wraz z 

przewodniczącym Komisji Sędzią Sądu Rejonowego Tomaszem Mikołajczykiem, który 

wręczy radnym zaświadczenia o wyborze na radnych Województwa Opolskiego.  

   Witam redaktorów naczelnych, dziennikarzy i sprawozdawców mediów regionalnych oraz 

ogólnopolskich. 

Szczególnie serdecznie witam pracowników Urzędu Marszałkowskiego i  mieszkańców 

województw opolskiego przybyłych na dzisiejszą sesję.  

 

Informuję Państwa Radnych, Ŝe przed wejściem na salę Radni otrzymali: 

1) informacje Przewodniczącego Sejmiku IV kadencji z prac między sesjami do dnia 21 listopada 

2014 r. 

2) informację o odpowiedziach udzielonych na zgłoszone interpelacje w okresie od 27 

października do  27 listopada 2014 r. 

 

Ad 2. Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze. 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Szanowni Państwo w pierwszej kolejności pragnę złoŜyć  

na ręce Komisarzy Wyborczych w Opolu: Sędziów Sądu Okręgowego: Jarosława Benedyka 

oraz Pawła Mehla oraz Rafała Tkacza – dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego 

w Opolu podziękowania za organizację i koordynację wyborów samorządowych na terenie 

województwa opolskiego. Na ręce Sędziego Sądu Rejonowego Tomasza Mikołajczyka  - 

przewodniczącego Wojewódzkiej Komisji Wyborczej w Opolu oraz całej Komisji,  która pracowała 

w składzie: Waldemar Piątek,  Daniel Filcek, Mateusz Filipowski, Halina Kowalska, Jerzy 

Krasnodębski ,Krzysztof Janusz Pieroń, Krystyna Rokita, Zenon Wereszczyński składam 

natomiast serdeczne podziękowanie za organizację wyborów do Sejmiku Województwa 

Opolskiego.  

K.Pyziak, Radny „Senior”: Województwo Opolskie było jednym z pierwszych, które podało 

wyniki wyborów do rad oraz sejmiku, jestem więc przekonany, Ŝe wnioski po wyborach, które będą 

opracowywane w Państwowej Komisji Wyborczej powinny uwzględniać zastosowane w naszym 

województwie metody działania, czego Ŝyczę.  
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Zgodnie z art. 449 w zw. z art. 459 §1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks wyborczy (Dz.U. Nr 

21, poz. 112 ze zm.) Wojewódzka Komisja Wyborcza wydaje radnym zaświadczenia o wyborze.  

Zapraszam Sędziego Sądu Rejonowego Tomasza Mikołajczyka, przewodniczącego 

Wojewódzkiej Komisji Wyborczej w Opolu do wręczenia Radnym zaświadczeń o wyborze na 

radnego województwa. Proszę radnych wyczytywanych przeze mnie w kolejności alfabetycznej, 

zgodnie z listą obecności,  o odbieranie zaświadczeń.  

W tym miejscu Radni odebrali „zaświadczenia”. Nieobecni byli: Kasiura Andrzej i 

Bogdan Wyczałkowski. Natomiast Antonii Jastrzembski pełniący funkcję 

Wicewojewody Opolskiego, obecny na tej sesji Sejmiku poinformował, Ŝe złoŜył do 

pana Jarosława Benedyka, Komisarza Wyborczego w Opolu – Krajowe Biuro Wyborcze  

- Delegatura w Opolu  „Oświadczenie o zrzeczeniu się mandatu radnego”.  

 

Ad 3. Ślubowanie radnych. 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Szanowni radni, przechodzimy do ceremonii ślubowania. Informuję 

Radnych, iŜ po powtórzeniu odczytywanego przeze mnie tekstu „Ślubowania”, kaŜdy z radnych 

wyczytany w kolejności alfabetycznej wypowiada słowo „ŚLUBUJĘ”. Ślubowanie moŜe być 

złoŜone z dodaniem zdania „TAK MI DOPOMÓś BÓG”. 

Proszę wszystkich o powstanie a radnych województwa o powtarzanie tekstu: 

Tekst  ślubowania: 

“Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 

Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 

pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej województwa i dobra obywateli, 

przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”. 

 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Odczytywał listę obecności w kolejności alfabetycznej wg nazwisk. 

Wszyscy obecni radni wypowiedzieli słowo „ślubuję”. Radni dodawali teŜ zdanie „Tak mi dopomóŜ 

Bóg”.  

                                             Stwierdzenie quorum  

K.Pyziak, Radny „Senior”: Stwierdzam, Ŝe na sali obecnych jest 27 radnych, zdolnych 

podejmować prawomocne  uchwały. 

 

Ad 4. Przyjęcie porządku obrad. 

Radny „Senior”: Porządek obrad dzisiejszej sesji został radnym przesłany pocztą. Pytam radnych, 

czy są uwagi do porządku obrad. Nie ma. Przed głosowaniem proszę pana Łukasza Małka, 
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pracownika Urzędu Marszałkowskiego o przeprowadzenie szybkiego instruktarzu nt. sposobu 

głosowania. Po zapoznaniu z tym radnych przeprowadzono głosowanie. 

GŁOSOWANIE BEZWZGLĘDNĄ WIĘKSZOŚCIĄ GŁOSÓW  

K.Pyziak, Radny „Senior”:  proszę się zalogować 

a) kto z Pań/Panów radnych jest za przyjęciem porządku obrad proszę o podniesienie ręki i 

naciśnięcie przycisku +?  - 26 

b) kto jest przeciw?  - 0 

c) Kto się wstrzymał?  - 1 

 

K.Pyziak, Radny „Senior, odczytał powyŜszy wynik głosowania i stwierdził: Porządek obrad 

został przyjęty.                                                    

Ad 5. Wybór sekretarza obrad. 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Na sekretarza obrad zapraszam radnego: Dariusza 

Byczkowskiego. Informuję, Ŝe na podstawie § 16 ust. 4 Statutu Województwa Opolskiego: 

sekretarzowi obrad powierza się min.: prowadzenie listy mówców, rejestrowanie zgłaszanych 

interpelacji, zapytań i wniosków, obliczanie wyników głosowania jawnego  i jawnego imiennego, 

sprawdzanie quorum oraz uczestniczenie w sporządzaniu protokołu sesji. 

 

Ad 6. Powołanie Komisji skrutacyjnej. 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Zgłaszanie kandydatur: zgodnie z § 25 ust.1 Statutu Województwa 

Opolskiego oraz § 1 ust. 2 Uchwały Nr XLVII/459/2006 Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 

25 kwietnia 2006 r. w sprawie ustalenia trybu pracy Komisji skrutacyjnej: Głosowanie tajne 

przeprowadza co najmniej trzyosobowa Komisja skrutacyjna, wybrana spośród radnych w 

głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów”. 

 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Proszę o zgłaszanie kandydatur na członków Komisji skrutacyjnej. 

Sugeruję aby zgodnie z tradycją, w skład komisji skrutacyjnej wchodzili przedstawiciele wszystkich 

komitetów wyborczych/klubów radnych reprezentowanych   w Sejmiku. 

* B.Wierdak: w imieniu Klubu Radnych PO – zgłaszam kandydaturę radnego Zbigniewa 

Ziółko. Radny wyraził zgodę. 

* G.Sawicki: w imieniu Klubu PSL – zgłaszam kandydaturę radnego Ryszarda 

Kuchczyńskiego. Radny wyraził zgodę. 

* V.Porowska: w imieniu Klubu Radnych PiS zgłaszam radną Katarzynę Czocharę. Radna 

wyraziła zgodę. 
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* N.Rasch: w imieniu Klubu Radnych MN zgłaszam kandydaturę radnego Ryszarda Donitzy. 

Radny wyraził zgodę. 

K.Pyziak, Radny „Senior”: czy są jeszcze inne kandydatury. Nie widzę. Gratuluję radnym, 

których zaproponowano do składu tej waŜnej komisji. Przegłosujemy ten skład komisji (zwykłą 

większością głosów). 

GŁOSOWANIE 

        * Kto z Pań/Panów radnych jest za przyjęciem składu komisji skrutacyjnej w osobach: 

                      Z. Ziółko, R. Kuchczyński, K. Czochara i R. Donitza.   

Proszę sekretarza o odczytanie wyników głosowania. 

D.Byczkowski, sekretarz obrad:  za – 27 (wszyscy głosujący). 

K.Pyziak, Radny „Senior”: stwierdzam, Ŝe powyŜszy skład komisji skrutacyjnej przyjęto 

jednogłośnie. Komisja skrutacyjna czteroosobowa została powołana.  

 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Opolskiego  w kadencji 2014 – 2018. 

 

K.Pyziak, Radny Senior: projekt uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018 radni otrzymali pocztą. Projekt uchwały 

reguluje tryb i zasady wyboru Przewodniczącego Sejmiku w kadencji 2014-2018. Po odczytaniu 

projektu uchwały Radny Senior zadał pytanie czy są uwagi. Uwag nie było. 

GŁOSOWANIE 

* kto z Pań/Panów radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

                                                      za – 24  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, Ŝe uchwałę podjęto jednogłośnie. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018 został radnym przekazany pocztą. Zgodnie z 

przyjętym trybem, proszę radnych o zgłaszanie kandydatur i zaprezentowanie sylwetek 

kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018. 
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*Stanisław Rakoczy, radny  w imieniu Klubu Radnych PSL zgłosił kandydaturę radnego 

Norberta Krajczego. Podkreslił, Ŝe radny N.Krajczy jest dr nauk medycznych i jest osobą 

powszechnie znaną i osobą niezwykle doświadczoną. To radny, który w bieŜących wyborach 

uzyskał największą liczbę głosów. Szczerze rekomenduję osobę dr N.Krajczego, jako 

znakomitego kandydata na Przewodniczącego Sejmiku. 

K.Pyziak,Radny „Senior”: czy pan radny dr N.Krajczy wyraŜa zgodę. 

N.Krajczy: tak, wyraŜam.  

K.Pyziak, Radny „Senior”: Proszę o pisemne wyraŜenie zgody na kandydowanie na 

Przewodniczącego Sejmiku. Czy są inne kandydatury. Nie ma. Zamykam listę kandydatów. 

Czy są pytania do kandydata. Nie ma. 

Proszę Komisję skrutacyjną o dokonanie wyboru Przewodniczącego Komisji, przystąpienie do 

przygotowania kart do głosowania, następnie objaśnienie sposobu głosowania, przeprowadzenie 

głosowania  i obliczenie głosów.  

Zapraszam członków komisji do pokoju dyrektora Biura Sejmiku Damiana Cedro. 

                                               Ogłaszam krótką 5 min przerwę. 

po przerwie: 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Zgodnie z § 25 ust. 3 Statutu Województwa Opolskiego: „przed 

przystąpieniem do głosowania Przewodniczący Komisji skrutacyjnej objaśnia sposób głosowania”. 

W związku z powyŜszym proszę Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej o objaśnienie 

sposobu głosowania i przeprowadzenie głosowania. 

Z.Ziółko: informuję, Ŝe dostąpiłem zaszczytu objęcia funkcji przewodniczącego Komisji 

Srutacyjnej. Tu Przewodniczący Komisji skrutacyjnej Z.Ziółko odczytał uchwałę w sprawie 

trybu  i zasad wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2010-2014. 

Zaprezentowano pustą urnę wyborczą. Następnie Z.Ziółko wyczytywał nazwiska i imiona radnych 

według alfabetu, zgodnie z listą obecności, a członek Komisji skrutacyjnej R.Donitza wydawał  

radnym karty do głosowania. Po przeprowadzonym głosowaniu pozostało trzy karty, które zostały 

przedarte. 

Ogłoszono przerwę na przeliczenie głosów (2 min.) 

po przerwie: 

K.Pyziak, Radny „Senior”: Proszę Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej o odczytanie protokołu 

głosowania z przeprowadzonych wyborów.  

Z.Ziółko, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej: odczytał pełną treść protokołu Komisji 

skrutacyjnej z powyŜszego głosowania i przedstawił wyniki głosowania:   

                                      za – 21          przeciw – 5          wstrzym. - 1 
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K.Pyziak, Radny „Senior”: Protokół jest załącznikiem do uchwały. Stwierdzam, Ŝe na 

Przewodniczącego Sejmiku wybrano radnego, dr Norberta Krajczego. Serdecznie 

gratulujemy i zapraszamy do stołu prezydialnego. Oddaję Panu głos. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: chciałem podziękować koleŜankom i kolegom radnym za 

to, Ŝe zagłosowali za moją kandydaturę. Dziekuję. Będę starał się być merytorycznym i będę starał 

się, aby ci, którzy dzisiaj we mnie nie uwierzyli – powiedzili, Ŝe jednak warto było teŜ za mną 

zagłosować. Ale będę chciał wszystkich radnych zaprosić do współpracy, takŜe radnych z opozycji. 

Bo stanowimy parlament naszego regionu, parlament województwa opolskiego i to powinno być 

naszym największym przesłaniem. Chciałbym teŜ powiedzieć, Ŝe znam swoją rolę jako 

Przewodniczącego Sejmiku, bo praktycznie rzecz biorąc stworzyłem „Statut Samorządu 

Województwa” w I kadencji Sejmiku. I jako Przewodniczący Sejmiku będę się starał być spikierem, 

będę starał się, Ŝeby Zarząd Województwa pracował merytorycznie i Ŝeby sesje (jeŜeli to będzie 

moŜliwe) trwały w długiej dyskusji, ale jeŜeli mają być merytoryczne, to teŜ nie po to, abyśmy tu 

godzinami siedzieli. Szanowni Państwo, są na sali obecni: Pan Wojewoda R.Wilczyński i Pan 

Wicewojewoda A.Jastrzembski i chciałem zaznaczyć, Ŝe takŜe chciałbym być stroną dla rzadzących, 

dlatego Panie Wojewodo proszę liczyć na moją współpracę. Do pracowników administracji Sejmiku 

i pracowników administracji pana Marszałka chciałem powiedzieć: „nie lękajcie się”. Dziękuję. 

K.Pyziak, Radny Senior, powiedział, Ŝe pozostała mu tylko jedna czynność i odczytał pełny tekst 

podjętej „uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Opolskiego w 

kadencji 2010 –2014”.  

Po tym przekazał prowadzenie obrad nowo wybranemu Przewodniczącemu Sejmiku dr 

N.Krajczemu, Ŝycząc sukcesów w dalszej pracy. 

 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru Wiceprzewodniczących 

Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: przystępujemy do następnego punktu, czyli podjęcia 

uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Opolskiego 

w kadencji 2014 – 2018 przekazano radnym w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały reguluje 

tryb i zasady wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku. Pytam, czy mam odczytać w całości projekt 

uchwały, czy tylko się na nią powołać. Nikt nie wnosi zastrzeŜeń. Pytam, czy do samej uchwały są 

uwagi. Nie ma , więc przegłosujemy. 

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 26   (wszyscy głosujący) 
Stwierdzam, Ŝe Sejmik podjął uchwałę jednogłośnie. 
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Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: zgodnie z § 8 ust. 1 Statutu Województwa Opolskiego - 

Sejmik dokonuje wyboru 3 Wiceprzewodniczących Sejmiku. Projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Opolskiego  w kadencji 2014 – 2018, został radnym 

wcześniej doręczony, przekazany pocztą. Pytam: czy są jakieś zastrzeŜenia co do tej uchwały. Nie 

ma, dziękuję. 

Przechodzimy do procedury wyboru. Zgodnie z przyjętym trybem, proszę Radnych o 

zgłaszanie kandydatur i zaprezentowanie sylwetek kandydatów na Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

Osobiście, w imieniu koalicji PSL, PO i MN  - mam zaszczyt przedstawić moich  (mam nadzieję) 

przyszłych  Wiceprzewodniczących. Wymieniam alfabetycznie: JóŜef Kotyś, ElŜbieta Kurek, 

Bogusław Wierdak. Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  

Wszystkie te osoby te funkcje juŜ pełniły i Państwo je dobrze znacie. Dlatego Państwo pozwolą, Ŝe 

nie będę kaŜdego kandydata prezentował oddzielnie, chyba, Ŝe Państwo będziecie mieć do nich 

jakieś zapytania. Nie widzę zapytań, dziękuję. Pytam, czy z sali są jeszcze jakieś zgłoszenia. Tak, 

proszę. 

V.Porowska: Szanowni Państwo, w imieniu Klubu Radnych PiS mam zaszcyt zaproponować na 

funkcję Wiceprzewodniczącego Województwa Opolskiego Radnego, Pana Arkadiusza 

Szymańskiego. Osoba pana A.Szymańskiego jest Państwu znana, to aktywny polityk, był radnym 

Miasta Opola. TakŜe aktywny w skali województwa, obecnie jest Sekretarzem PiS w regionie, takŜe 

jest dyrektorem Biura Poselskiego. Z mojej strony tyle. Pozwolę sobie oddać głos Panu 

A.Szymańskiemu, Ŝeby bliŜej przedstawił swoją osobę tym z Państwa, którzy go jeszcze bliŜej nie 

poznali. Proszę bardzo. 

N.Krajczy: czy kandydat wyraŜa zgodę na kandydowanie. 

A.Szymański: oczywiście, wyraŜam zgodę. 

N.Krajczy: udzielam głosu Panu Radnemu. 

A.Szymański: większości Państwa jestem nieznany. Nazywam się Arkadiusz Szymański, 

doświadzczenie z pracy samorządowej to wcześniejsza praca w Radzie Miasta Opola, gdzie byłem 

szefem Klubu Radnych PiS, takŜe Wiceprzewodniczącym Komisji Infrastruktury. Radny 

R.Zembaczyński akurat ma przyjemność mnie znać, a ja pana R.Zembaczyńskiego z potyczek 

naszych w Urzędzie Miasta i w Radzie Miasta. Chciałem tylko Państwa poprosić o poparcie i mam 

nadzieję, Ŝe poparcie mojej kandydatury będzie jednomyślne, a powiem dlaczego. Dlatego, iŜ 

uwaŜam, Ŝe radni Mniejszości Niemieckiej, którzy zdobyli od nas o dwa procent mniej głosów, mają 
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o dwa mandaty więcej. I powiem tak, Ŝe wydaje mi się, Ŝe w związku nawet z tym i czystą 

przyzwoitością naleŜy nam się Wiceprzewodniczący Sejmiku. Do radnych z PSL: no, 400% więcej 

głosów niŜ w poprzedniej kadencji - „cudowna ksiąŜeczka” pomogła. Szanujemy wynik wyborów, 

ale myślę równieŜ, Ŝe wskazane jest poparcie naszej kandydatury tylko na skromną funkcję 

Wiceprzewodniczącego Sejmiku. A do radnych Platformy Obywatelskiej: takie mamy standarty, Ŝe 

równieŜ w Sejmie mamy Wiceprzewodniczących, choć w skali kraju rządzi PO. Natomiast mamy 

Wicemarszałka. Tutaj tak samo, PO w mieście Opolu - mimo Ŝe ma „niepełną większość”, no to ma 

funkcję Wiceprzewodniczącego w Radzie Miasta Opola. I liczymy , Ŝe takie standarty zostaną 

przyjęte równieŜ jeśli chodzi o Sejmik Wojewódzki, Ŝe opozycja będzie miała swojego jednego 

przedstawiciela. Dlatego dziękując Państwu za uwagę, liczę na jednogłośne poparcie. Serdecznie 

Ŝegnam. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są pytania do kandydata Pana A.Szymanskiego. Nie 

ma. Czy są jeszcze inne kandydatury. Nie widzę. Zamykam listę kandydatur.  

Proszę Komisję skrutacyjną o przystąpienie do przygotowania kart do głosowania, następnie 

objaśnienie sposobu głosowania, przeprowadzenie głosowania.  

 
Zapraszam członków komisji do pokoju dyrektora Biura Sejmiku Damiana Cedro. 

                                                Ogłaszam  2 min przerwy 

po przerwie: 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Wznawiam obrady. Proszę Przewodniczącego Komisji 

skrutacyjnej o przedstawienie informacji o sposobie głosowania i przeprowadzenie głosowania a 

następnie przeliczenie głosów.  

Z.Ziółko, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej: przedstawił tryb i zasady wyboru 

Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018, następnie 

pokazał pustą urnę i wyczytywał nazwiska i imiona radnych według alfabetu, a członek komisji 

skrutacyjnej radna K.Czochara wydawała radnym karty do głosowania. Przeprowadzono 

głosowanie. Po głosowaniu i krótkiej przerwie na przeliczenie głosów Przewodniczący Sejmiku, 

N.Krajczy poprosił Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej pana Z.Ziółko o przedstawienie wyników 

głosowania z przeprowadzonych wyborów. 

Z.Ziółko, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej  odczytał protokół Komisji skrutacyjnej  

(załączony do uchwały) zgodnie, z którym na Wiceprzewodniczących Sejmiku wybrano: 

J.Kotyś (za – 20 głosów), E.Kurek  (za – 21 głosów),  B.Wierdak (za – 21 głosów).  

Natomiast nie wybrano Radnego A.Szymańskiego (za – 6 głosów) . 
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N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: pogratulował nowym Wiceprzewodniczącym Sejmiku. 

Odczytał pełny tekst podjętej „uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018” i zaprosił Wiceprzewodniczących do stołu 

prezydialnego. 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru Marszałka Województwa 

Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Projekt uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru 

Marszałka Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018 Radni otrzymali pocztą. Projekt 

uchwały reguluje tryb i zasady wyboru Marszałka Województwa. Pytam, czy są uwagi do tej 

uchwały. Nie ma.  

Po zaakceptowaniu projektu uchwały przeprowadzono głosowanie. 

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 23    (wszyscy głosujący) 
Stwierdzam, Ŝe Sejmik podjął uchwałę jednogłośnie. 
 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Marszałka Województwa Opolskiego w 

kadencji 2014 – 2018. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: zgodnie z art. 32 ust.1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 

samorządzie województwa – Sejmik województwa wybiera zarząd województwa, w tym marszałka 

województwa. 

Przechodzimy do procedury wyboru. Proszę o zgłaszanie kandydatur i zaprezentowanie 

sylwetek kandydatów na Marszałka Województwa Opolskiego. 

B.Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku: Szanowni Państwo mam zaszczyt zgłosić Pana 

Andrzeja Bułę, jako kandydata na Marszałka Województwa Opolskiego. Pan A.Buła urodził się w 

Kluczborku 28 sierpnia 1965r. I do dzisiaj mieszka w tym mieście. Jest Ŝonaty, ma dwoje dzieci 

syna Michała i córkę Julię. Pełna treść CW w załączeniu. 

Od siebie powiem: Szanowni Radni, mam zaszczyt zarekomedować Marszałka Województwa 

Opolskiego pana A.Bułę, który przez ostatni rok pełniąc funkcję Marszałka Województwa 

Opolskiego pokazał, Ŝe nabyte doświadczenie w Parlamencie RP potrafi przełoŜyć jako Marszałek 

Województwa Opolskiego. Przez ten trudny rok, zwłaszcza w dziedzinie finansów pan Marszałek 

pokazał, Ŝe kierując Zarządem Województwa Opolskiego wyprowadził województwo opolskie „na 

prostą”. Pokazał równieŜ, Ŝe potrafi zjednoczyć wokół siebie grupy przedsiębiorców. Wielokrotne 

spotkania, w których miałem zaszczyt brać udział w całym województwie opolskim, z róŜnymi 

środowiskami pokazało, Ŝe pan Marszałek ma zdolności do jednoczenia i skupienia wokół siebie 
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ludzi. Posiada równieŜ zdolności do przekonywania, takŜe opozycji do swoich racji. W imieniu 

koalicji rekomenduję Pana Andrzeja Bułę na Marszałka Województwa Opolskiego. Dziękuję. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: pytam, czy pan Marszałek wyraŜa zgodę na 

kandydowanie. 

A.Buła: tak, wyraŜam. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są inne propozycje kandydatur. Nie ma. Zamykam 

listę kandydatów. Czy są pytania do Marszałka, pana A.Buły. Nie ma. Dziekuję. 

Proszę Komisję skrutacyjną o przystąpienie do przygotowania kart do głosowania, następnie 

objaśnienie sposobu głosowania i przeprowadzenie głosowania.  

Zapraszam członków komisji do pokoju dyrektora Biura Sejmiku Damiana Cedro. 

                                        Ogłaszam 2 min przerwy  

po przerwie: 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Wznawiam obrady. Proszę Przewodniczącego Komisji 

skrutacyjnej pana Z.Ziółko o przedstawienie informacji o sposobie głosowania i przeprowadzenie 

głosowania a następnie przeliczenie głosów.  

Z.Ziółko, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej: przedstawił tryb i zasady wyboru Marszałka  

Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018, następnie wyczytywał nazwiska i imiona radnych 

według alfabetu, a członek komisji skrutacyjnej R.Kuchczyński wydawał radnym karty do 

głosowania. Po przeprowadzonym głosowaniu pozostały trzy karty, które przedarto. 

po przerwie: 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: jesteśmy po przerwie, która była ogłoszona na 

przeliczenie głosów. Proszę Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej pana Z.Ziółko  

o przedstawienie wyników głosowania z przeprowadzonych wyborów.  

Z.Ziółko,Przewodniczący Komisji skrutacyjnej: odczytał protokół Komisji skrutacyjnej (w 

załączeniu) zgodnie z którym, na Marszałka Województwa Opolskiego wybrano radnego i 

dotychczasowego Marszałka – Pana Andrzeja Bułę.  

                              (Wynik głosowania:  za 22,  przeciw – 5,  wstrzym. - 0) 

N.Krajczy Przewodniczący Sejmiku: odczytał pełny tekst podjętej uchwały w sprawie wyboru 

Marszałka Województwa Opolskiego w kadencji 2014–2018. Prowadzący obrady zaprosił Marszałka 

na miejsce, gdzie zasiadają członkowie Zarządu Województwa.  

W tym miejscu serdecznie podziękował za pracę w poprzedniej kadencji całemu ustępującemu w 

tej chwili Zarzadowi Województwa Opolskiego. Szczególnie podziękował za wysiłek i pracę byłemu 

Marszałkow, Panu J.Sebeście. ZłoŜono gratulacje. 
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Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru   Wicemarszałków i Członków    

Zarządu Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: projekt uchwały w sprawie trybu i zasad wyboru 

Wicemarszałków i Członków Zarządu Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018 Radni 

otrzymali pocztą. Czy są uwagi do projektu uchwały. Nie ma.  

GŁOSOWANIE 

* kto z radnych jest za podjęciem powyŜszej uchwały  
za – 23    (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, Ŝe uchwała w sprawie trybu i zasad wyboru Wicemarszałków i Członków Zarządu 
Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018 została przez radnych podjęta jednogłośnie. 
 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków i Członków Zarządu 

Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018. 

 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: zgodnie z art. 32 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca            

1998 r. o samorządzie województwa – Sejmik wybiera wicemarszałków oraz pozostałych członków 

zarządu na wniosek marszałka województwa. Natomiast zgodnie z § 53 ust. 1 Statutu 

Województwa Opolskiego: w skład Zarządu wchodzą: Marszałek jako jego przewodniczący, dwóch 

Wicemarszałków i dwóch Członków Zarządu. Proszę Marszałka Województwa Opolskiego o 

przedstawienie wniosku dotyczącego zgłoszenia kandydatur dwóch Wicemarszałków i dwóch 

Członków Zarządu Województwa i zaprezentowanie poszczególnych sylwetek. 

 

A.Buła, Marszałek Województwa: Szanowny panie Przewodniczący, Szanowne Prezydium, 

Panie i Panowie Radni, drodzy Goście, panie Wojewodo - bardzo dziękuję za ten wybór. Zawsze w 

takich sytuacjach chciałbym, abyśmy wszyscy pamiętali – dzięki komu się tu znaleźliśmy, kto o tym 

zadecydował, Ŝe dzisiaj dostapiliśmy zaszczytu i mogliśmy odebrać zaświadczenia o wyborze na 

radnych województwa. Polityka, to roztropna troska o dobro wspólne. Za kilka godzin skończą się 

tutaj akty polityczne, skończy się to, co wzbudza takie emocje, które doprowadzają do konfliktów, 

do niepotrzebnych słów. A juŜ od poniedziałku zacznie się praca, gdzie jako Marszałek 

Województwa Opolskiego chcę zapewnić, Ŝe skończą się kryteria barw politycznych, skończy się 

decydowanie o tym, jak głosować, bo tak kaŜe partia lub ktoś nam to wyznacza. Z mojej strony i 

mojego Zarządu zacznie się praca dla mieszkaców i tego regionu. I to nie są puste słowa. 

Chciałbym, Ŝeby wszyscy tu siedzący w Sejmiku odnaleźli sens swojej pracy, Ŝeby się czuli 

potrzebni, Ŝeby nie byli w Ŝaden sposób dyskredytowani, Ŝeby realizowali swoje plany i projekty, z 

którymi szli do wyborów. Chciałbym to tu wyraźnie dzisiaj zagwarantować i o tym Państwa tu 

zapewnić. Pozwolę sobie za miesiąc na kolejnej sesji przekazać Państwu bardziej szczegółowe 
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plany, projekty dotyczące naszej pracy, pracy UMWO jako zakłau pracy oraz planów dla naszych 

mieszkańców i dla naszego regionu. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję za wybór, będę robił 

wszystko, Ŝeby nie zawieść Państwa decyzji. Dziękuję bardzo. 

DuŜo było dzisiaj o sporcie, wysoko cenię pracę zespołową, wysoko cenię zdolności indywidualne w 

zespole, bo tylko podnoszą jakość pracy zespołu. To się dotyczy zarzadu, Urzędu, takŜe naszych 

jednostek, instytucji. 

Chciałbym zaprosić do pracy, a Państwa o wyraŜenie zgody poprzez głosowanie, aby: 

* I – szym Wicemarszałkiem Województwa Opolskiego został pan Antoni Konopka. 

Urodzony w Nysie jest absolwentem Akademii Rolniczej we Wrocławiu, takŜe studiów 

podyplomowych w zakresie finansów i bankowości Akademii Ekonomicznej we Wrocławiu oraz 

Zarządzania bezpieczeństwem i zdrowiem człowieka w środowisku pracy. Z wykształcenia 

zootechnik, zdobytą wiedzę wykorzystuje z powodzeniem w swoim gospodarstwie rolnym oraz w 

pracy samorządowca. W latach 1992-1996 był prezesem Opolskiej Izby Rolniczej. Dalsza 

charakterystyka sylwetki w załączeniu. Bardzo proszę o przyjęcie mojej rekomendacji dla pana 

A.Konopki. 

*  na II– ego Wicemarszałka Województwa Opolskiego chciałbym zaproponować pana 

Romana Kolka. Urodził się w 1962r.w Tarnowskich Górach, ale od najmłodzych lat związany jest 

z województwem opolskim. Mieszka w Jemielnicy wraz z Ŝoną oraz córką. Z wykształcenia jest 

lekarzem medycyny, ukończył Śląską Akademię Medyczną. Dalsza charakterystyka sylwetki w 

załączeniu. 

Jako Członków Zarządu Województwa Opolskiego proponuję:  

* pana Grzegorza Sawickiego, absolwenta WyŜszej Szkoły InŜynierskiej w Opolu oraz Akademii 

Rolniczej we Wrocławiu. Był radnym Sejmiku Województwa Opolskiego III i IV kadencji. 

Dalsza charakterystyka sylwetki w załączeniu.  

* pana Tomasza Kostusia, który urodził się w 1974r. Mieszka w Opolu, Ŝonaty, dwoje dzieci: 

córka Karolina i syn Bartosz. Absolwent Politologii i Nauk Społecznych Uniwersytetu 

Opolskiego.Dalsza charakterystyka sylwetki w załączeniu.  

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, bardzo proszę o przyjęcie moich kandydatur jako 

Członków Zarządu Wojewózdtwa Opolskiego. Dziękuję bardzo. 

 

Wszyscy kandydaci złoŜyli pisemne oświadczenia o wyraŜeniu zgody na kandydowanie na 

odpowiednie funkcje w Zarządzie Województwa. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są pytania do kandydatów. Tak, proszę. 

R.Zembaczyński: pytanie do kandydata T.Kostusia, a mianowicie: przedstawiony skład 

personalny nie precyzuje kto właściwie ma się zająć ”gospodarką”. Pytam: jak pan Marszałek 
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planuje ten obszar problemowy podzielić, aby odpowiednio stworzyć warunki do rozwoju 

gospodarczego, komu to chciałby powierzyć. Czy to będzie Członek Zarządu, czy moŜe to będą 

kompetencje niŜszego szczebla. I czy pan Tomasz Kostuś widzi się w tym obszarze działania, który 

jest kluczowy dla przyszłości regionu. Dziekuję. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są jeszcze inne pytania. Nie widzę. Proszę pana 

Marszałka o udzielenie odpowiedzi.  

A.Buła, Marszałek Województwa: odpowiadam, Ŝe przed nami (to juŜ nie jest tajemnicą) 

zapowiada się pewna i to niemała reorganizacja prac UMWO. To będą zmiany  zarówno w zakresie 

departamentów i jednostek za to odpowiedzialnych. ZłoŜyłem naszym koalicjantom propozycję 

mojego pomysłu na to (po roku mojego urzędowania) – jak widzę pewne zmiany w zakresie 

sprawności zarządzania UM jako zakładem pracy. TakŜe o roli „Urzędu”, jaka powinna być dla 

wewnetrznej dobrej organizacji, jak równieŜ o roli „Urzędu” i jednostek podległych na zewnatrz, 

właśnie do tych partnerów, o których mówi pan Prezydent R.Zembaczyński, czyli przedsiębiorców, 

samorządowców, gmin i organizacji pozarządowych. W chwili obecnej przed nami caly cykl rozmów 

juŜ w obrębie Zarządu Województwa jako organu wykonawczego, czyli jak ukierunkujemy się z 

naszą pracą w zakresie zagospodarowania środków unijnych z nowego RPO, jak będziemy 

prowadzić współpracę w zakresie Kontraktu Terytorialnego, oraz jaki będzie właściwy podział w 

zakresie nadzoru nad jednostkami, które współpracują np. z przedsiębiorstwami. Ja bym nie 

ograniczał „gospodarki” tylko do roli OCRG, ale popatrzyłbym równieŜ przez Regionalne Centrum 

Rozwoju Edukacji, gdzie mamy trzy razy więcej pieniędzy na szkolnictwo zawodowe, które powinno 

być bardzo mocno powiązane z przedsiębiorcami, czy teŜ na obszar związany z polityką społeczną, 

czyli z włączaniem osób, które pozostają bardzo daleko od rynku pracy. Tak, Ŝe obszar 

„gospodarki” nie będzie przypisany tylko jednemu Członkowi Zarządu, bo fizycznie nie da się tego 

zrobić. Czyli tak naprawdę kaŜdy z Członków Zarządu będzie miał u siebie gospodarkę. Ja będę 

Państwa informował o zamiarze tych zmian. JuŜ w najbliŜszy wtorek będziemy ze słuŜbami 

administracyjnymi rozmawiali o tych sprawach. 

R.Zembaczyński: poruszę jeszcze aspekt: wydaje mi się, Ŝe w przestrzeni regionalnej brak jest 

partnera ze strony Urzędu Marszałkowskiego do rozmów technicznych w gminach. Potrzebny jest 

partner w imieniu pana Marszałka, który siada z wójtem, czy burmistrzem i dyskutują: co zrobić, 

np. Ŝeby przełamać trudny stan, Ŝeby uzbroić teren. To nie musi być koniecznie Członek Zarządu 

Województwa, ale to musi być ktoś, kto ma „daleką delegację” ze strony pana Marszałka do 

konkretnej pomocy. Bo środki europejskie nie załatwią nam w sposób cudowny wszystkich 

problemów, z którymi się borykami. A druga sprawa, to „sprawa społeczna”. MoŜna się spodziewać, 

Ŝe kaŜdy z Członków Zarządu w jakimś stopniu zajmuje się sprawami społecznymi, ale wydaje się, 

Ŝe dialog społeczny z powiatami, gminami i miastami – powinniśmy pogłębić. I apelowałbym do 
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pana Marszałka w tym historycznym momencie, Ŝeby rozwaŜyć  „jak to zorganizować”. Bo tu nie 

ma patentu, ale ten dialog jest potrzebny, bo inaczej nie wygramy konkurencji z otoczeniem 

zewnętrznym. Dziękuję. 

A.Buła, Marszałek Województwa: tak, oczywiście – jeszcze dzisiaj będziemy mówić o naszym 

RPO i o pewnym zaangaŜowaniu. JuŜ rozmawiałem z pracownikami Departamentu Programów 

Operacyjnych. My w RPO mamy 10 celów tematycznych i te cele tematyczne są przypisane dla 

róŜnych beneficjentów, dla osób, partnerów samorządowych, którzy będą w tych celach 

tematycznych obszarem wiodącym. I pierwszy z pomysłów jest taki, Ŝebyśmy się z naszymi 

partnerami spotykali juŜ w grudniu br. i przedyskutowali kwestię:  jak my się będziemy wzajemnie 

informować w zakresie celów tematycznych. Bo jeŜeli cel tematyczny związany jest z nauką, z 

innowacjami, z projektami badawczymi – to trudno, Ŝeby tutaj partnerem był dla nas jakiś 

samorząd, ale jeŜeli mówimy np. o czystym transporcie (ścieŜki rowerowe, zatoczki, przejścia), to 

tym partnerem jest samorząd. Czyli trzeba podzielić według celów tematycznych. Ale jeszcze 

jednym kryterium, które stworzyliśmy sobie, to są subregiony plus aglomeracja. I tu odrębnym 

tematem będzie: jak poszczególne subregiony wpiszą się w projekty unijne i jakie pomysły będą o 

charakterze ponadpowiatowym, ponadgminnym w obszarze swojego subregionu (brzeski, 

kędzierzyńsko-kozielski, nyski, kluczborski) i aglomeracja opolska. Przed nami ogromne wyzwanie 

projektowe i koncepcyjne na najbliŜsze co najmniej półtora roku, aby w latach 2018-2023 

wydawali unijne pieniądze przy naprawdę dobrych projektach. A więć panie Prezydencie 

R.Zembaczyński – juŜ w grudniu br. cykl spotkań z potencjalnymi beneficjentami i sposób 

komunikowania się terytorialnie poprzez subregiony i merytorycznie przez cele tematyczne 

zapisane w RPO. Dziękuję. 

N.Krajczy,Przewodniczący Sejmiku: Proszę Komisję skrutacyjną o przystąpienie                      

do przygotowania kart do głosowania, następnie objaśnienie sposobu głosowania i 

przeprowadzenie głosowania.  

Zapraszam członków komisji do pokoju dyrektora Biura Sejmiku Damiana Cedro. 

                                             Ogłaszam 2 min przerwy. 

po przerwie: 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Wznawiam obrady. Proszę Przewodniczącego Komisji 

skrutacyjnej o przedstawienie informacji o sposobie głosowania i przeprowadzenie głosowania a 

następnie przeliczenie głosów.  

Z.Ziółko, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej: przedstawił tryb i zasady wyboru 

Wicemarszałków i Członków Zarządu  Województwa Opolskiego w kadencji 2014  -2018, następnie 

wyczytywał nazwiska i imiona radnych według alfabetu, zaprezentowano pustą urne i wydano 

karty do głosowania w liczbie 27. Trzy pozozostałe karty zostały przedarte. 
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po przerwie na przeliczenie głosów: 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej  

pana Z.Ziółko o przedstawienie wyników głosowania z przeprowadzonych wyborów.  

Z.Ziółko, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej odczytał protokół Komisji skrutacyjnej, 

zgodnie z którym: 

 na Wicemarszałków Województwa wybrano: 

1)  Romana Kolka   (za - 22,  przeciw - 4,  wstrzym. - 0) 

2)  Antoniego Konopkę  (za – 22,  przeciw – 4,  wstrzym. - 0) 

 

Natomiast Członkami Zarządu zostali wybrani: 

3) Tomasz Kostuś   (za – 21,   wstrzym. - 0,   przeciw – 4) 

4)  Grzegorz Sawicki   (za – 20,   wstrzym.-1,   przeciw – 4) 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku, złoŜył wybranym członkom Zarządu Województwa 

Opolskiego gratulacje i odczytał pełny tekst podjętej uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków i 

Członków Zarządu Województwa Opolskiego w kadencji 2014 – 2018 . Zaproszono  wybranych do 

zajęcia miejsc przewidzianych dla „członków zarządu”.  

 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członków Komisji Stałych Sejmiku 

Województwa Opolskiego. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: wszyscy radni zadeklarowali chęć pracy w komisjach. 

Projekt uchwały z nazwiskami radnych w poszczególnych komisjach jest tego wynikiem. Czy są 

pytania? Nie ma. 

GŁOSOWANIE 

*kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 25 (wszyscy głosujący). 

Uchwała w sprawie wyboru członków Komisji Stałych Sejmiku Województwa Opolskiego została 

przez radnych podjęta jednomyślnie. Projekt tej uchwały w załączeniu do protokołu. 

 

 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących  

i Wiceprzewodniczących Komisji Stałych Sejmiku Województwa Opolskiego. 

1) Przewodniczący Sejmiku: zgodnie z § 29 Statutu Województwa Opolskiego – Sejmik 

powołuje 7 Komisji stałych. Przewodniczący odczytał kandydatury na stanowiska 

Przewodniczącego oraz Wiceprzewodniczącego  w następujących Komisjach Stałych: 

1. Komisja Rewizyjna, 
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2. Komisja Finansów i Mienia Województwa, 

3. Komisja Polityki Regionalnej, Gospodarki i Turystyki,  

4. Komisja Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi, 

5. Komisja Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

6. Komisja Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu, 

7. Komisja Współpracy z Zagranicą i Promocji Regionu. 

Projekt uchwały z odczytanymi kandydaturami w załączeniu. 

 

N.Krajczy,Przewodniczący Sejmiku: Czy są pytania do projektu uchwały? Tak, proszę. 

V.Porowska: zgłaszam kandydaturę radnego D.Szymańskiego na Wiceprzewodniczącego  

Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu.  

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: przegłosujemy wniosek. 

GŁOSOWANIE 

* kto z radnych za powyŜszym wnioskiem zgłoszonym przez panią Radną V. Porowską 

za – 5,       wstrzym. - 3,       przeciw – 19 

Wniosek upadł. 

 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są jeszcze uwagi. Tak, proszę. 
 
V.Porowska: zgłaszam kandydaturę radnej Katarzyny Czachora na Wiceprzewodniczącą 

Komisji Polityki Regionalnej, Gospodarki i Turystyki.  

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: przegłosujemy wniosek. 

GŁOSOWANIE 

 * kto z radnych za powyŜszym wnioskiem zgłoszonym przez panią Radną V.Porowską 

za – 7,       wstrzym. - 2,       przeciw – 17 

Wniosek upadł. 

 
Głosowanie 

całej uchwały ze zmianami  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  
za – 26,         wstrzym. - 1,       przeciw – 0 

Stwierdzam, Ŝe Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczących i Wiceprzewodniczących Komisji 
Stałych Sejmiku Województwa Opolskiego została przez radnych podjęta. 
 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej.  
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N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: projekt uchwały został Państwu przekazany pocztą. 

Proszę o zgłaszanie kandydatów na delegatów Województwa Opolskiego do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Województw RP.   

B.Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku, zgłaszam kadydatury: 

Józefa Kotysia i moją osobę – B.Wierdak. 

N.Rasch, przewodniczący Klubu Radnych MN, zgłaszam zmianę: za J.Kotysia – zgłaszam 

Wicemarszałka Romana Kolka. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Czy kandydaci wyraŜają zgodę? Tak, wyrazili zgodę. Czy 

są inne kandydatury. Nie ma. 

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały i wyborem na delegatów: 

R.Kolka i B.Wierdaka 
za – 22       wstrzym.  – 4     przeciw - 0 

 
Stwierdzam, Ŝe Sejmik podjął uchwałę.  
 
Ad 18. Informacja Przewodniczącego Sejmiku Województwa Opolskiego z prac miedzy 

sesjami. 

B.Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku (za N.Krajczego): czy są uwagi do „Informacji”. 

Nie ma. Informację przyjęto bez uwag. 

Ad 19.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego. 

B.Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku(za N.Krajczego): czy są uwagi do „Sprawozdania 

z prac Zarządu Wojewózdtwa”. Nie ma. Sprawozdanie przyjęto bez uwag. 

 

Ad 20. Informacja o interpelacjach złoŜonych między sesjami.  

N.Krajczy Przewodniczący Sejmiku: Informację o interpelacjach złoŜonych między sesjami 

radni otrzymali przed sesją. W okresie tym jedyną interpelację złoŜył radny Hubert Kołodziej. 

Czy Pan radny jest zadowolony z udzielonej odpowiedzi ? 

H.Kołodziej: tak. 

Ad 21. Interpelacje i zapytania. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Czy ktoś z radnych chciałby złoŜyć interpelację lub zadać 

pytanie ? Nie widzę. 

 

Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie  w drodze darowizny na 

rzecz Gminy Jemielnica nieruchomości zabudowanej połoŜonej we wsi Wierchlesie. 

N.Krajczy,Przewodniczący Sejmiku: W związku, Ŝe dwa projekty uchwał przygotowane przez 
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Zarząd Województwa (pkt 22 i 23) wymagają, zgodnie ze Statutem Województwa Opolskiego 

uprzedniej opinii merytorycznych komisji Sejmiku,  

                                       zarządzam 15 min przerwy  

celem odbycia posiedzeń: Komisji Finansów i Mienia Województwa (pkt 22)  i Komisji Nauki, 

Edukacji, Kultury i Sportu (pkt 23). 

po przerwie 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Wznawiam obrady. Proszę Wicemarszałka R.Kolka                  

o przedstawienie projektu uchwały.  

R.Kolek, Wicemarszałek Województwa, uzasadnił przedkładamy projekt uchwały, który  

porządkuje własność nieruchomości zabudowanej, połoŜonej we wsi Wierchlesie, w Gminie 

Jemielnica. Uzasadnienie szczegółowe w załączeniu do uchwały. 

N.Krajczy: proszę komisję merytoryczną o opinię. 

Z.Ziółko, przewodniczący Komisji Finansów i Mienia Województwa: opinia komisji jest 

pozytywna. 

N.Krajczy: dziękuję. Czy są pytania do projektu uchwały. Nie ma. Otwieram dyskusję. Nie widzę 

chętnych do zabrania głosu.  

Po zaakceptowaniu niu projektu uchwały przeprowadzono głosowanie 
Głosowanie  

* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  
za – 25 (wszyscy głosujący)    

 Stwierdzam, Ŝe Sejmik podjął uchwałę jednogłośnie.  
 

Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu konsultowania aktów 

prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej tych organizacji oraz z Radą Działalności PoŜytku Publicznego 

Województwa Opolskiego”. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: takŜe uchwała dzisiaj zaopiniowana. Proszę Pana 

Marszałka o przedstawienie projektu uchwały.  

A.Buła, Marszałek Województwa: proszę o przyjęcie tej uchwały, jak wskazuje uzasadnienie 

jest to wymóg formalny z ustawy o samorządzie województwa. To nie tylko nasz obowiązek, ale 

stworzebnie dobrego obszaru do współpracy z organizacjami pozarządowymi. To takŜe propozycja 

Wojewódzkiej Rady PoŜytku Publicznego. 

N.Krajczy: proszę komisję merytoryczną o opinię. 

H.Kołodziej, przewodniczący Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu: opinia jest 

pozytywna.  

N.Krajczy: otwieram dyskusję, czy są pytania do projektu uchwały. Nie ma. 

Po zaakceptowaniu projektu uchwały przeprowadzono głosowanie 
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Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 26    (wszyscy głosujący) 
Stwierdzam, Ŝe Sejmik podjął uchwałę jednogłośnie. 
 

Ad 24. Informacja nt prac nad Regionalnym Programem Operacyjnym Województwa 

Opolskiego 2014 -2020 oraz Kontraktem Terytorialnym dla Województwa Opolskiego.  

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Proszę Pana Marszałka o przedstawienie informacji. 
A.Buła, Marszałek Województwa: proszę o przedstawienie materiału przez panią dyrektor 
Karinę Bedrunkę. Przez najbliŜsze lata to będzie nasz temat wiodący. Cieszę się, Ŝe z Państwem 
będę mógł wpółpracowac przy realizacji RPO i realizacji Kontraktu Terytorialnego. Myslę, Ŝe 
wspólnie z panem Przewodniczacym wypracujemy sobie taki standard co miesięcznego 
informowania siebie nawzajem w zakresie postępu prac. Dzisiaj otrzymaliśmy wiadomość, Ŝeby 
nasz rząd – Poska – przesłał RPO do Brukseli jako pewny i zatwierdzony, spełniający wszystkie 
wymagania. 
Prezentacja multimedialna 
K.Bedrunka, dyrektor DPO w skrócie zapoznała nowych radnych 
                    z „Informacją” przedłoŜoną pod obrady sesji Sejmiku.  
 
N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: dziękuję pani dyrektor K.Bedrunce. Otwieram dyskusję. 
 
                                                                Dyskusja 
A.Szymański: krótkie pytanie – na jakiej trasie mają jeździć te autobusy i busy dla aglomeracji 
opolskiej. Czy wyjadą poza Opole? 
K.Bedrunka: autobusy mają jeździć głównie na terenie miasta Opola, natomiast busy mają być 
skoncentrowane na terenie całej aglomeracji opolskiej, czyli 19 gmin, które są wokół miasta Opola. 
 
R.Zembaczyński: zauwazyłem w „Kontrakcie” zadanie: moderniczacja linii kolejowej „Opole-
Wrocław”. Co się takiego stało, Ŝe tą juŜ zmodernizowaną linię trzeba znowu modernizować. 
K.Bedrunka: akurat ten obszar to są projekty, które zostały zapisane jako propozycje w 
Programie Polski Zachodniej i one nie były z nami dyskutowane. Zostały zaproponowane 
bezpośrednio w Centrali PKP na poziomie Warszawy. 
A.Buła, Marszałek Województwa: w uzupełnieniu tu dodam, Ŝe jeśli chodzi o Kontrakty 
Terytorialne, to pewne projekty wzajemnie się przenikają przez województwa. I np. jeŜeli mówimu 
o projekcie Opole-Wrocław, to czasami PKP widzi to jako „część” projektu, który nie został 
zrealizowany przez „Wrocław”. 
R.Zembaczyński: w tych sprawach wymaga się od nas absolutnej precyzji i dyscypliny. I nie 
moŜe być tak, Ŝe skutkiem tego nakładania się interesów regionalnych poszczególnych 
województw są takie błędy. Bo linia od Wrocławia do Opola jest zmodernizowana. MoŜna mówić o 
przerwie między Opolem zachodnim a Opolem Głównym, ale to tylko odcinek 400m. Jeśli to 
zostało właśnie tak uwzględnione, to jest to bardzo mylące. A pociągi juŜ na tej linii mogą jexdzić z 
prędkościa 170 km/godz. 
A.Buła, Marszałek Województwa: uzupełnimy to, czyli uszczegółowimy odpowiednie zapisy. 
K.Pyziak: dodam, Ŝe w Krakowie ze względu na zanieczyszczenie (smog) tabor autobusowy jest 
przestawiny na inne źródła napędu. Czy nie warto pomysleć o podobnym rozwiązaniu przy tym 
zadaniu, które pani dyrektor K.Bedrunka wymieniła. 
A.Sałacki: pytam, kiedy, czyli w którym miesiącu w 2015r. Będzie moŜna składać aplikacje do 
środków unijnych. 
K.Bedrunka: jak tylko będzie decyzja KE, Ŝe jest program zaakceptowany. Musimy jeszcze przejść 
odpowiedni audyt ze strony właściwych instytucji. Zarzad Województwa załoŜył, Ŝe w I kwartale 
2015r. Zostaną ogloszone konkursy (chociaŜ nie wszystkie jednocześnie). 
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A.Buła: co do autobusów, to zapisy w projektach, w programach operacyjnych jest taki, Ŝe 
wszędzie autobusy muszą być z napędem gazowym, elektrycznym, hybrydowym. To ogólny i 
centralny wymóg. 
A.Szymański: pytanie, bo były jakieś projekty skomunikowania np. skomunikowania Prószkowa, 
czy jakiś bardziej odległych gmin – ale raczej autobusami, dojazd do pracy, czy skomunikowanie z 
centrum regionu. Dlaczego tylko busy, a nie autobusy. Skąd taki pomysł. 
A.Buła, Marszałek Województwa: szanowni Państwo, tu juŜ wchodzimy w bardziej 
szczegółowe pytania o projektach. Bo jeŜeli mówimy o transporcie aglomeracji opolskiej, to tak 
naprawdę aglomeracja pokaŜe w swoim projekcie kiedy będzie składała aplikacje o pieniądze „jak 
widzi to skomunikowanie w aglomeracji. Natomiast my na chwilę obecną mówimy jakie przypisane 
są pieniądze i kwoty do tych projektów. 
A.Szymański: właśnie o to mi chodzi. Uzyskałem odpowiedź, Ŝe na terenie samego Opola mają 
być autobusy, a poza Opolem – busy. Wydaje mi się to nielogiczne i dlatego pytam konkretnie. Nie 
chodzi o to, aby wystąpić o środki i dopiero potem zastanawiać się „co dalej”, tylko powinniśmy 
konkretnie wiedzieć co chcemy zrobić i w jakim kierunku dąŜymy. Dlatego jeszcze raz pytam: 
dlaczego na terenie Opola autobusy, a poza Opolem tylko busy. 
A.Buła: jeszcze raz powtarzam, to jest kompetencja aglomeracji opolskiej - „jaki złoŜy projekt”. My 
to tylko tu widzimy w ogólnych załoŜeniach. Będą spotkania w tej sprawie bardziej szczegółowe z 
kaŜdym beneficjentem. A Stowarzyszenie „Aglomeracja Opolska” - będzie składała wiele projektów 
i to na róŜne obszary. Jeszcze nie jesteśmy na tak szczegółowym poziomie ustaleń. 
R.Zembaczyński: ja jestem przewodniczącym Zarządu Aglomeracji Opolskiej i wiem, co my 
proponujemy. Po pierwsze studium komunikacyjne, które opisuje potoki ruchu na wszystkich 
kierunkach. Po drugie idea jest taka, Ŝe będą węzły komunikacyjne przesiadkowe (rowery, pociągi). 
Tak, Ŝe to wszystko ma ręce i nogi. Dziękuję. 
N.Krajczy: czy są jeszcze uwagi. Nie widzę.   
Sprawozdanie zostało radnym przedłoŜone. JeŜeli nie usłyszę sprzeciwu, uznaję Ŝe sprawozdanie 
zostaje przyjęte. 

 

Ad 26. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: interpelacji dzisiaj nie złoŜono. 

 

Ad 27. Wolne wnioski. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są wolne wnioski? Nie widzę. 

 

Ad 28. Komunikaty. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku:  

* Informuję, Ŝe następna „sesja budŜetowa” zaplanowana została na dzień 19 grudnia 2014 r. 

(uchwalenie budŜetu Województwa Opolskiego na 2015 rok). Z początkiem grudnia rozpoczynamy 

równieŜ procedurę opiniowania projektu uchwały budŜetowej przez komisje sejmiku, w terminach 

uzgodnionych w przygotowanym harmonogramie.  

* Informuję Państwa, Ŝe zgodnie z Rozdziałem 6 Działu II Statutu Województwa Opolskiego 

istnieje moŜliwość załoŜenia Klubu Radnych. „Klub moŜe załoŜyć grupa licząca nie mniej niŜ trzech 

radnych”. Pisemne zgłoszenie o ukonstytuowaniu się Klubu, zawierające nazwę klubu, cel 
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programowy, listę członków, a takŜe imię i nazwisko przewodniczącego Klubu naleŜy złoŜyć do 

Przewodniczącego Sejmiku. 

* Przypominam, iŜ zgodnie z art. 27 c ust. 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

województwa radni mają obowiązek złoŜyć pierwsze oświadczenie majątkowe w terminie 30 dni od 

dnia złoŜenia ślubowania oraz informację o zaprzestaniu prowadzenia działalności gospodarczej z 

wykorzystaniem mienia województwa. Informację oraz wzory oświadczenia radni otrzymali.  

* M.Grabelus, dyrektor DOŚ: informuję Państwa, Ŝe przekazano radnymdyskietkę z informacją na 

temat stęŜenia benzenem i kończących się konsultacjach w tym zakresie (Zdzieszowice). 

Ad 29. Zamknięcie obrad. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: „Zamykam obrady I sesji Sejmiku Województwa 

Opolskiego w dniu 28 listopada 2014 r. Kadencji 2014-2018.  

Obrady zakończono: godz. 14.00 

 

                       Radny Senior                                                                  
                      (punkty 1-8) 

 

                 Kazimierz Pyziak  

 

 

 

 

 

Protokołował:   

 Marian Wójcik     
                                                                                         

Sekretarz obrad: 

Radny Dariusz Byczkowski 

 

 
     
 
      


